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Hardkjor pa biltilsynet

Arne Johnsen

Jeg regner med at de aller fleste gjen-
nom fjernsyn, radio eg aviser er blitt
gjort kjent med de til dels kaotiske til-
standene som har hersket i biltilsynet i
ar - seerlig i September.
Hva er sa arsaken?

Tidlig i ar ble det norske folk kjent med
at det skulle iverksettes en ordning
med kontrollmerker (oblat) pa bllene.
Omtrent samtidig ble det gjort kjent at
innehavere av fprerkort kl. B og BE,
som hadde ervervet forerkort forste

gang i perioden 1. april 1979-30. Sep
tember 1992, m&tte et stempel i
forerkortet Innen 30. September der-
som de ogsa onsket ̂  kjore bil med til-
latt totalvekt 3500-7499 kg. Som om
ikke dette var nok, ble det i juni kjent at
det skulle gjennomfores sluttavlesing
av kilometertellere i tidsrommet 13.

september-8. oktober 15 300 tellere i
vart fylke.

Jeg antar at Televerket har registrert et
pent overskudd pa bakgrunn av disse
3 tiltakene. Vanligvis er det mange
telefonhenvendelser til biltilsynet, men
aldri har det vsert sa mange som i kr.
"Nar kommer oblatene? Hvorfor har

ikke vi fatt oblater? Hva menes med

denne stempelordningen? N§r skal
km-tellerne avieses?" - osv.

Utpa varen startet folkevandringen til
biltilsynet. Vi hapet at tilstromningen
skulle avta til ferien. Det ble bare verre
og verre. Pa det verste ble det utstedt
1000 forerkort og like mange kjorebe-
vis pr. dag. I tillegg ble vanlig arbeid
gjort - forerprover, teknisk kontroll, og
ikke minst aviesing av km-teliere. "Jeg
trodde det var gatt ut melding om
mobilisering", sa en som kom til en av
vare stasjoner i denne tiden.

Jeg tror at det i ar vil bli produsert
minst 50 000 forerkort i vart fylke,
mens det i et normalar produseres
17000. Innsatsen fra vare ansatte pa
stasjonene for a rydde opp i dette kao-
set, har Ikke kostet blod, men svette og
faktlsk ogsa tarer. Det er helt utrolig at
sa mange har klart a gjore sa mye sa
lenge. Frivilllg har de gatt inn for over-
tid og langdager. I innspurten var alle
dagene langdager. Alle ansatte har
dokumentert en lojalitet, lagand og "sta
pa" innstilling som bare er helt impone-
rende.

Derimot er det ingen ting som er impo-
nerende hos dem som har satt det

hele i gang. Nar myndighetene iverk-
setter tiltak som berorer millioner av

bileiere, eller millioner av forerkortin-

nehavere, eller begge deler som na,
vllle det ikke v^re urimelig at en eller
annen tenkte som s^ - "dette m^ da bli

mye arbeid". Det synes imidlertid som
om ingen har tenkt den tanken. Mens
statskassa daglig er tilfort millioner av
kroner som et resultat av den kjem-
peinnsats biltilsynet har statt for, er
ikke fylkene tilfort en eneste krone til a
sette inn ekstra ressurser. Riktignok
har vi brukt vel kr 300 000,- til overtid
og vikarer, men det er penger som vi
egentlig hadde planlagt k bruke til
andre ting. Dessuten burde vi ha kun-
net sette inn enda storre ressurser,
fordi vare ansatte er blitt for hardt kjort
i denne tiden.

Men, na er 30. September passed. Pa
seierens dag teller vi ikke de tapte
slag. En av vare ansatte, Anne Rita
Klock, Biltilsynet Alesund, har som
saksbehandler av forerkort vaert midt

oppe I hardkjoret. Hun har tydeligvis
sett det komiske I det hele - noe som

har inspirert henne til k beg^ et dikt.
Diktet ble med stor innlevelse og ener-
gi fremfort ved ̂ pningen av biltilsynets
fellesmote 25.September.

STEMPELDAG

Brede seil over Norge gar
i flokk mot biltilsynet de alle trar
STEMPEL STEMPEL STEMPEL
onkel, gamie tante, jeg selv og liilebror
ja, selvgamie bestemor pa stempelet tror

Vaer snill og sitt og vent
det forferdelige har hendt
avvist broker ident

Skriveren star - akkurat som i gar
SDS er nede

pa datarommet iukter det svidd
om dette har vi (nesten) tidd

Kaid pa beina, klump i magen og klam pa
ryggen

SMIL mens du enna kan

- men la meg fa et glass vann

Kjaere kunde skal det vsere en kopp kaffe
eller tre

det er viktig a kunne smile og le
- husk hva du laerte pa publlkumskurs
du er vkr viktigste ressurs - SMIL

Det ringer, det ringer, hallo, hallo
hvem eier UN-UR og UX
for OSS er alle vSre kunder like go'

STEMPEL STEMPEL STEMPEL
DATA DATA DRIFTED ATA

Hvem roper om driftsdata - og hva er vet
det

vi har kunder og k0 - og vet sa det
dette edie redskap som vitner om vinning
ogtap

- uansett hvor det brukes viser store gap

Men sa kom da til sisten, en uke f0r selve
fristen

fra det store bus i Oslo

et brev som sa kjarebevis

SS grelde vl pk vkr speslelle vis
fredag 24. September med 260 kjorebevis
og 136 stempel
a komme avgSrde til dette Ssebo's tempel

Ame Johnsen



Anne Trine Hoe! var f0rste landskapsarkitekt:

«Utruleg spanande og utfordrande»
Ei bevisst miljesatsing fra Statens vegvesen si side har
mellom anna resultert i oppretting av ei ny stilling pa

vegkontoret. At Mere og Romsdal er tidleg ute med a til-
setje kvinneleg landskapsarkitekt er ikkje overraskande.

Vegvesenet gar nye vegar pa
alle omrade.

I

- Jobben verkar utruleg spa
nande og utfordrande. A fa
vere med pa miljoutviklinga
pa vegfronten er noko eg
absolutt onskjer. Heile
fagomradet tiltalar meg -
og var ein av grunnane
til at eg sokte jobben,
seier Anne Trine Hoel,

som berre hadde vore

ei veke i jobben da vi
prata med ho. Men ho
har allereie fatt sma

og store utfordringar
pa pulten. Og dei tyder
pa at det kan bli mykje
a gjere framover. Ho
ma og forebu seg pa a
farte rundt om i fylket for
a sja pa vegane, bruene,
skjeringane og elles det
som kan gjerast finare, betre

og meir miijovenieg.

Flott natur

- Men forst ma eg kome i kontakt
med dei eg skal samarbeide med.
Det er viktig at vi kan spele pa lag i
alle ledd for a fa eit sa bra resultat
som mogleg. Eg ska! mellom anna
vitje vegmeistrane for k fortelje om
det eg kan hjeipe til med. Dei som
skal utfore den fysiske delen av eit
prosjekt ma eg 6g fa god kontakt
med, fortel Hoel, og legg til at ho er
ein ressurs som dei for all del mS nyt-
te seg av.

- Men eg er no berre ein person,
sd dersom alle vil ha hjelp kan det
hende det tek tid, seier ho. Hennar
fagfelt er sa breidt at ho kan brukast
til "alt". Etter avslutta utdanning fra
Landbrukshogskuien pd As fekk ho
arbeid i parkavdelinga i Bergen kom-
mune og var der i to ar, for ho no alt-

Jobben verkar utruleg spanande og
utfordrande, seier Anne Trine Hoei.

sa vil sla seg ned pa Nordvestlandet.
-  Eg forelska meg i Vest-

landsnaturen da eg var i Bergen, Eg
kjem fra Hemnes i Holand i Akershus
fylke, og er ikkje van med den flotte
naturen dei har her. Eg synest den er
fantastisk og gler meg til a reise rundt
for a bli kjent med fylket og geografi-
en her. Eg trur godt at det malet
Vegvesenet har om a fa det vakraste

vegnettet i Noreg innan ar 2000 kan
bli ein realitet, seier Anne Trine Hoel.

Ny politikk
Anne Trine Hoel vil samarbeide med

andre landskapsarkitektar i fylket,
mest arkitektane i bykommunane.

Men eg hapar at dei andre kom-
munane ogsa vil ha eit samarbeid og

bruke dei ressursane eg sit inne
med, understrekar ho.

Tilplanting i tettsta-
der er vakkert a sja pa,
samtidig som det faktisk
er med pa a paverke
koyreatferda til sjafo-
rane. Eg ser med
glede tram til a
arbeide med desse
tinga - sja pa kva
som kan gjerast
med det som
allereie er, trafikk-
0yer og raste-

plassar t.d. A
skape natur-
skjonne vegar
krev ei bevisst
haldning, mellom
anna skal det

arbeidast ut ein
heilheitleg politikk pa
kva som kan gjerast
med turistanlegga

vare, t.d. Trollstigen,
seier Anne Trine Hoel.

Ho nemnde tidlegare
at fagomradet hennar er stort

alt fra utteikning av rekkverk til
rehabilitering av grustak.
- Ein ma og tore a kome med nye

idear, tore a bruke nye material og sja
pa nye mogleghelter. Det er ikkje
naudsynt a bruke standardmodellar,
oppfordrar Anne Trine Hoel, som no
held pa med a leggje tilrette grustak i
Skorgen i Rauma kommune. Dette
grustaket skal vare i mange dr, difor
er det viktig a hindre alt for store inn-
grep i naturen.

Tone Rod



Ji

f

Li
Ovehngenior Magne Flemseeter, plansjef Ulf Myhre og landskapsarkitekt Anne
Trine Hoel bar sett seg hege mall

More og Romsdal skal ha det rei-
naste og vakraste vegnettet i landet
innan Sr 2000!

Eit urealistisk mal? Nei, meiner over-
ingenior Magne Flemseeter og plansjef
Ulf Myhre. Etaten satsar sterkt pa a
betre del mlljomessige tilhova, bade
estetisk, visuelt og generell forurei-
ning.

- Vi skal minske forureininga, og da
meiner vl redusering av stoynlvaet,
samt vanleg soppel. Luftforureininga
der biy, stov og sotproduksjon er del

storste problema som skal reduserast.
Vi skal gjere vart til at det bllr triveleg
langs vegkanten bade for del som opp-
held seg der og bur ved vegen og del
som brukar den.

Dette er ein ny trend som mange er
med pa. Vi bar derimot jobba med a
redusere stoy sidan 1978, da satsing
pa mlljoet vart konkretisert og sett i
verk i ein handlingsplan. I denne
samanhengen er det naturleg at vi knyt
til OSS ein landskapsarkitekt som kan
vere med alt pa planstadiet der det er
mogleg, seier Magne Flemseeter.

Vegvesenet bar ofte brukt arkitek-
tar som konsulentar i ulike prosjekt,
men mest i sporsmal om kvar og kor-
leis vegane, bruene t.d. skulle plasse-
rast i terrenget. Arkitektane bar kome
inn i prosjekta da del omtrent var
avslutta.

- Det er no oppretta ei miljogruppe
for kvar avdeling, og del skal ba ansvar
for sine omrade. Anne Trine Hoel vil bli
tilknytta miljogruppene og samarbeide
tett med del, avsluttar Flems^ter og
Mybre.

Tone R0d

F>ERRE TRAFIKKULYKKER
Vi kan i ar se en liten positiv
utvikling i antall trafikkulykker.
Tallene for forste halvilr i dr er
lavere enn fjor^ret.

Vi hadde 191 ulykker forste halv-
Sr i fjor, dette er lavere enn gjen-
nomsnittet for 1990-93, som var
211.

Antall skadde og drepte var i ^r
265, gjennomsnittet for de tre
foreg^ende ̂ rene var 294. Det var
9 personer som omkom i traflk-
ken forste halv^r i ^r, dette er p^
samme niv^ som fjor^iret.

Innenfor de forskjellige trafikant-

gruppene er det skadde eller
drepte bilforere som bar hatt den
storste positive utviklingen.
Nedgangen i skadde eller drepte
bilforere er p^ om lag 24 %.

Andel skadde eller drepte mjuke
trafikanter er i ^r 16 % av totalt

antall skadde/drepte, i fjor var
andelen 13 %, det vil si at vi i ar

har en storre andel. Det skjer flest
ulykker p4 riksvegnettet, dette er
naturlilg da nesten 70 % av tra-
fikkarbeidet skjer her.

Over 50 % av ulykkene skjedde
p^ Sunnmore, mens Romsdalen
og Nordmore har litt over 20 %

hver. Pa Sunnmore har det vaert
en nedgang i ulykker, mens det i
de to andre politidistriktene er pa
samme nivdet som fjoraret.

I bykommunene har Molde hatt
den storste nedgangen i ulykker,
mens det i de to andre byene ikke
har vaert noen endring.

Denne halvarsstatistikken er
basert pa forelopige tall. Alle
sammenligninger er i forhold til ^
forste halvar tidligere ar (1990-
92).

Anni Kari Pedersen



Forste av sitt slag her 1 landet:

ST0YVOLL AV BILDEKK
har vi satset pa en utferelse bygd opp
av liggende bildekk, sammenbundet i
vollens tverretning for a hindre spred-
ningsbrudd. Dekkene er fylit med
jordmasser. En stoyvoll bygd av bil
dekk har samme stoydempende
effekt som cm det ble bygd jordvoll.

Skranlngene er meget bratte (5:3),
De er i seg selv stabile ved denne
utforelsen; problemet er a skape en
tlltalende overflate ved hjelp av vege-
tasjon. Det som i denne sammen-
heng er klart, er at det er nodvendig
med hjelpetiltak inntil vegetasjonen
har utviklet et tilstrekkelig rotsystem.
Det foreligger i markedet en rekke
fabrikata og typer av nett og duk, og
vi har bestilt fire typer som skal pro
ves ut i dette prosjektet. Endelig
resultat av dette vil vi forst se om 2-3
ar. forteller Wivestad.

Oddvin Haukeberg (t.v.) og Arnfinn Hanestadhaugen bygger landets forste
stoyvoll av bildekk.

- Bruk av bildekk i voller har vaert
praktisert noen &r i Frankrike. Via
Veglaboratoriet fikk vi tak i beskri-
velsene av utforte prosjekt.
Stoyvollen p^i riksveg 61 pS
Eidskrem pd Sula, som vi bygger
opp av liggende bildekk fylIt med
jord, er den forste av sitt slag her i
landet.Det er laboratoriesjef Bjorn
Wivestad ved vegkontoret som for
teller dette.

Det var etter omieggingen av riksveg
61 pa Sula at en naboeiendom fikk et
plagsomt hoyt stoyniva. Tiltak mot
dette var nodvendig.

-  Hvorfor ble denne losningen

valgt?
- Med begrenset plass til radighet

matte vi velge en losning med mindre
plassbehov enn en jordvoll med nor-
male skraningshelninger. Mur eller
armert jordkonstruksjon kunne v^re
aktueit, men overingenior Alt Idar
Smage ved Miljo- og trafikkseksjonen
ville forst undersoke muligheten for a
bygge en voll med et avfallsprodukt,
nemlig utslitte bildekk, forteller Bjorn
Wivestad videre.

Ideen fra Frankrike ble "tatt" inn i

landet via Veglaboratoriet.
- Med stotte i disse, sier Wivestad,

Bildekkene blir stablet lagvis opp pa
hverandre og fylit med jord.

Aniegget er godt i gang. Under
ledelse av overingenior Einar Drugli,
med oppsynsmann Arne Leikanger
som daglig leder og Arnfinn Hane
stadhaugen og Oddvin Haukeberg
som utforende arbeidere, vil stoyvol-
len laga av bildekk snart vsere ferdig.

-Har det v^rt problemer under-

veis?

- Denne jobben er ny pa flere
mater. Pa den ene siden opplevde vi
noen startprobiem, men pa den andre
siden blir vi kvitt et miljoproblem,- bil
dekk, samtidig som et annet blir lost,-
bilstoy. Arbeidet har gatt godt, s^rlig
takket v«re god interesse og positiv
innstilling hos de som har hatt ansva-
ret for utforelsen i praksis, avsiutter
en fornoyd laboratoriesjef Bjorn
Wivestad.



Fellesmate - 1993

Statens vegvesen
Biltilsynet r- itn

Spennende
i

Arets fellesm0te for biltilsy
net ble avviklet Hotel

Sagafjord, Saebo lordag 25.
September.

Vegdirekt0r Olav Softeland t.v., trafikkdirektor Ingar Tenold bes0kte fellesm0-
tet. Her sammen mad konsulent Elsa Ulvenes, biltilsynssjef Arne Johnson eg
stasjonssjef Helge Idar Vartdal.

I  lys av de forslag det s^kalte
"Holler-utvalget" bar frem-
met angdende den fremtidige
organisering/finansiering av
biltilsynets virksomhet, var
denne delen av utvalgets
innstilling hovedtemaet pd
^rets mote.

Fra Vegdirektoratets side deltok veg-
direkter Olav Sefteland og trafikkdi-
rekter Ingar Tenold. Som vanlig var
det ogsS invitert representanter fra
biltilsynet i Sor-ZNord-Trondelag.
Totalt hadde arets fellesmote vel 50

deltakere.

Hovedinnlegget ble tioldt av trafikkdi-
rektor Ingar Tenold. Han gav bl.a. en
redegjorelse for de mest grunnleg-
gende endringsforslagene - fieriblant
forslag om utskllling av biltilsynets
fiallkontroll som en egen selvfinansi-
erende/konkurrerende enhet. For-

slaget innebaerer konkurranse via
gebyr med de private kjoretoyverk-
sted om gjennomforing av den perio-
diske delen av kjoretoykontrollen.

I  tillegg til ovennevnte, inneber forsla-
gene fra "Holler-utvalget" at kostna-
dene ved de ovrige tjenestene biltil

synet yter publikum i storst mulig
grad skal gebyrfinansieres via bruk
av prinsippet om sakalt "nettobudsjet-
tering". Klare unntak er teknisk ute-
kontroll og brukskontroll som i kraft av
sin egenart fortsatt vil vaere gebyrfri.

Realisering av forslaget om a gjore
gjennomforingen av biltilsynets hall-
kontroller gjenstand for konkurranse
fra bilverkstedene, vil klart matte

medfore til dels betydelige omstllling-
er med hensyn til ledelse/drift av biltil
synet. Stikkord i denne forbindelse vil
vaere ledernes evne/muligheter til a
utove arbeidet etter bedrifts-/mar-

kedsokonomiske prinsipper - de an-
sattes evne/innstllling til a yte service.

Med tanke pa a gi de ansatte/delta-
kerne en del forestillinger om hva
"omstilling" av deler av offentlige eta-
ter innebaerer i praksis, hadde arran-
gementskomiteen invitert regionsjef i
TBK, Bjarne Slagnes, til a redegjore
for forhold vedrorende omstllllngen
innen Televerkets virksomhet f.o.m.

andre halvdel av 1980-arene. Denne

omstillingsprosessen innebar bl.a.
utskillelsen av TBK som en egen
resultatenhet.

I  fortsettelsen av innleggene fulgte

innlegg fra administrasjonssjef Knut
Nauste og biltilsynssjef Einar Viken,
Sor-Trondelag. Disse innleggene bar
i hovedsak preg av konsekvensmes-
sige betraktninger over en del av de
sentrale forslagene i "Holler-utval-
gets" innstilling.

Programmet for ovrig inneholdt inn
legg om "Krosus", etatens personal-

Irene Torlen er brukerstotte for biltil

synet. Her forteller hun om Kresus-
prosjektet.



Fellesm0te -1993

Statens vegvesen
Biltilsynet

- Endelig er det verste hardkjoret
over. Dette har vsert en av de mest

arbeidsbelastende perioder jeg har
hatt i min tid i biltilsynet, sler
Anne Rita Klock ved stasjonen i
Alesund.

Innforing av kontrollmerker, fornyelse
av forerkort og sluttavlesing av kilo-
metertellere forte til en enorm

arbeidsbelastning pa den enkelte bil-
tilsynansatte denne hosten. Samtlige
dieselbiler med kilometertellere i
More og Romsdal skulle vaere aviest
innen 8. oktober. 1 samme runde skul
le bilforere i fylket som onsket forny
else av forerkort med forerrett for

klasse B (totaltvekt 3500 - 7499 kg),
ha gjort det innen 1. oktober.

Bare for a klargjore innsatsen
enda tydeligere. kan vi fortelle at det
ved de fem stasjonene er blitt aviest
et sted mellom 12 000 og 15 000 kilo
metertellere fra 13. September til 8.
oktober. Pa de mest hektiske dagene

i samme tidsrom ble det utstedt 1 000

forerkort. Det er for ovrig ventet at i
More og Romsdal i 1993 vil bli utstedt
50 000 forerkort mot 17 000 i et nor-

malar. Legger vi sa til at det ogsa ble
utstedt en mengde kjorebevis, samti-

dig som det ble kjort ordlneere forer-
prover, mangier, tekniske kontroller
ble utfort og det ordinaere kontorar-
beidet ble gjort pa en meget tilferds-
stillende mate, dette skulle ytterligere
understreke innsatsen.

- Det er klart at dette har kostet mye

bade for den enkelte ansatte og for
biltilsynet i More og Romsdal.
Innsatsen, lojaliteten og arbeidsan-
den, som er vist, er det bare a ta av

seg batten for. At det pa de mest hek
tiske dagene ble ko foran skranken
og at det var vanskelig a komme i
telefonisk kontakt med biltilsynssta-
sjonene matte vi bare godta, sier bil-
tilsynssjef Arne Johnsen.

/lonnspolitikk og statusrapportering
for en del sentrale omrader av biltllsy-
nets virksomhet.

Arets fellesmote ble avsluttet med

oppsummeringer fra vegdirektor Olav
Softeland og vegsjef Eivind Vollset.

Biltllsynssjef Arne Johnsen berom-
met avslutningsvis de ansatte for den
store innsats som legges ned i arbei-
det ved stasjonene. Han trakk i denne-
forblndelse spesielt frem den betyde-
lige ekstralnnsatsen i forblndelse med
gjennomforingen av stempelordning-
en 1 kl. B, sluttavlesing av kilometer
tellere, innforing av "oblat-ordning" og
omorganlsering av brukskontrollen.

Arne Seether

Vegdirekter Olav Sefteland og vegsjef Eivind Voliset orienterte am
Holierutvaigets innstilling.

HARDKJ0RET OVER!
GODT MOTE!

Vegkontoret har innfort som prak-
sis at arrangementet av blltilsynets
fellesmoter gar pa rundgang mel
lom biltllsynsstasjonene. Hoved-
ansvarlig for tilrettelegglngen av
arets fellesmote var Biltilsynet
0rsta. Arrangementskomlteen for-
tjener stor honnor for den
innsats/kreativitet som ble lagt ned
i forblndelse med planlegging save!
som gjennomforing av motet.
Dette vil ogsa gjelde den sosiale/
kunstneriske delen av arrange
mentet.

Arrangoransvarlig for fellesmotet i
1994 er Biltilsynet Molde.

Biitilsynet har lagt
bak seg en arbeids
belastende perlode.
Koa foran skranken

ved Biltilsynet Ale
sund var mange
dager storl
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Statens vegvesen
Biltilsynet

Har «talt»

hundrevis
av dieselbilar

1. oktober vart ordninga med
kilometerteljar for dieselbilar
avslutta. Her etter skal kilo-

meteravgifta "bakast" inn i
dieselprisen. I lopet av Sep
tember manad hadde biltilsy-
na over heile landet eit stort

arbeid med a sluttavlese alle

kilometerteljarane i dieselbila-
ne. Men med positiv innstil-
ling og arbeidsvilje meistra
biltilsynet dette ekstraarbei-
det, ogsS med god hjelp i fra
lensmannsetat og toll vesen.
Tusenvis av kjoyretoy har for
siste gong vore kalla inn til
aviesing.

Seksjonsleiar Kjell Dahle ved
Biltilsynet Molde, var med da
forordnlnga om kilometeravgifta
pa dieselbilar vart vedteken i

1959 og sett i verk aret etter.
Han er og med no nar denne
ordninga skal avsluttast.

- Til a begynne med var det berre yrkesbilar som mMe
montere teljeapparat. Sa vart det alle bilar som brukte die-
sel, utanom bussane som vart fritekne fra ordninga. Eg
hugsar godt da forskriftene om kilometeravgift kom i 1959.
Eg var omtrent aleine pa "Statens bilsakkyndige", som det
heitte den gongen, og mange hendingar kan vi flire av i
dag, seier ban lunt. Men ban bar ikkje lyst til a "avslore"
nokon bemmelegbelter. Det ma ban fa lov til a balde for
seg sjolv, melner ban.

Rivande utvikling
- Eg bar ikkje tal pa kor mange teljeapparat eg bar plom-
bert i desse ara, men det er mange, seier Kjell Dable, som
bar vore sentral i oppbygginga av etaten i Molde. Era byr-
jinga da ban var aleine. til no med 14 tilsette. Etaten bar
flytta fleire gonger; forst beldt del til i Breckegarden i
Storgata, deretter vart det lokaler pa busstasjonen i 1957,
sa i 1965 flytta del til Lingedalen, for nybygget i Arodalen
sto ferdig i 1980.

Det bar samstundes vore el rivande utvikling nar det
gjeld trafikk, bil og ikkje minst innan det tekniske omradet.
Kjell Dable bar fatt med seg belle den moderne bilbistoria.

- Da salet av bil vart frigjeve i 1960, opplevde ein deri-
mot ikkje det store rusbet. Det tok tid for folk fekk vent seg
til tanken pa at bil skulle bli allemannseige. At naboen

Seksjonsleiar ved biltilsynet 1 Molde, Kjell Dahle, var med da forordnlnga om kilome
teravgift vart vedteken. Han er -og med no nar ordninga skal oppheyre.

kjopte bil den gongen var neerast eIn sensasjon. fortel
Dable.

Ekstra koyring
Men det fanst del som trong bil i yrkessamanbeng, og flei
re kjopte seg laste- og varebilar.

- Teljeapparata vart sette inn bja bilforbandlaren. Dei
foretok plombering for eigaren med bilen kom til oss. Vi
godkjente teljeapparatet og klipte av den ytterste plomba.
Sa matte bileigaren med jamne mellomrom kome inn til
aviesing av kilometerstanden. Koyrelengda danna grunn-
lag for avgifta. Kjell Dable legg ikkje skjul pa at det kunne
forekome juks.

-  I forstninga var plomberingsstrengen for svak. Ved
vask skjedde det ofte at plomberinga vart oydelagt.
Fornying av plommen matte til, men det bende nok at
bileigaren nytta bove til a koyre litt ekstra for ban kom ti l
OSS. No til dags er dette ikkje mogleg, seier Dable, og legg
til at det i framtida neppe blir bebov for nokon kontroll av
kilometerstanden pa dieselbilar meir.

- Men vi skal framleis kontrollere koyre- og kviletida bja
yrkessjaforane. Da blir det d sjekke fartsskrivaren, avslut-
tar Kjell Dable, som bar batt ei travel og bektisk tid bak
seg.

Tone Rod



Statens vegvesen
Biltilsynet

f.
I
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Stasjonssjef ved biltilsynet i Molde, Kjeli Ramstad, i andre omgivnader enn til vanleg. Leerarrommet ved Romsdal
Videregaende skole or no mellom del lokala ban til dagleg vltjar I arbeldssamanheng.

STASJONSSJEF SKIFTER ARBEID FOR EIN PERIODE:

- sunt med forandringar
Stasjonssjef Kjeli Ramstad I Molde
er for tida permittert fr^ stiliinga si
for a arbeide som laerar ved
Romsdal Videregaende skole. Det
ligg ikkje noko dramatikk bak den-
ne skiftinga, berre eit onskje om i
f^ prove noko nytt innan ein blir for
gammal, hevdar Ramstad.

46 ar er ikkje nokon avskrekkande
alder, men nar sjansen baud seg, tok
han den.

- Eg likar meg godt som stasjonssjef
pa biltilsynet. Hadde eg ikkje det gjort
hadde eg sokt meg vekk tor mange
ar sidan. No er planane slik at eg skal
tilbake til biltilsynet omkring pasketi-
der neste ar. D& avsluttar eg Iserar-
engasjementet pa skulen, papeikar
Ramstad og legg til at etter a tia vore
stasjonssjef i 10 &r kan det vere sunt
med eit skitte. Han seier leiinga ved

vegkontoret viste stor positiv vilje da
permisjonen vart invilga.

- Det at eg tekk innvilga permisjon
kan kanskje inspirera andre til a tenk-
je nye mogleglneiter. Stadig nye uttor-
dringar og ikkje minst ei rivande tag-

leg utvikling gjer at mange treng til
oppdatering. At det vart laerarjobb tor
meg var berre tilteldig, men engasje-
mentet er relatert til yrket mitt i biltilsy
net. Eg er utdanna ingenior og med
praksis tra mange ar i biltilsynet meis-
trar eg den taglege delen av under-
visninga. Dessutan kjem ogsa erta-
ringane som leiar godt med nar det
skal takast avgjerdsler til domes
overtor elevane, seier Ramstad.

Kjeli Ramstad underviser pa laarlinge-
skulen, naerare bestemt bilmekani-

karlina. Han tar triska opp gammal
kunnskap og meiner denne ertaringa

vil tia stor betydning i jobben som sta
sjonssjef i tramtida.

- Men myten om den avslappa laerar-
en field ikkje stikk tor min sin del. Det
kan og vere ei nyttig ertaring a ta med
seg, seier han humoristisk.

Da Kjeli Ramstad skulle velje utdan-
ning og yrke hadde han jobb i biltilsy
net som mal. Og slik vart det, men
han hadde tidlegare lukta pa l^raryr-
ket. Den gongen tekk han ikkje jobb i
skuleverket. At underbevisstheita har

jobba, er ditor tydeleg.

Gamie draumar skal provast ut og
nar alt ligg til rette er det berre a hop-
pe pa, meiner Kjeli Ramstad.

Tone Rod
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Biltilsynet

TRANSPORT

AV SYKKEL BAK PA BIL

Biltilsynet far av og til spersmal om dot er tillatt a
frakte med sag sykkel pa bil, og i tilfelle hviike regler
som gjelder.

Vegdirektoratet har den 13. juli 1992, med hjem-
mel i vegtrafikkloven, bl.a. bestemt folgende:

a) Ved transport av sykkel pa tvers bak pa bil med
bredde 180 cm eller mindre skal sykkelen monte-
res slik at den far en maks. lengde pa 180 cm
malt i horisontalplanet. Dersom sykkelen stikker
utenfor bilens sider skal den monteres tiln^rmet

symmetrisk om bilens midtakse. Bestemmelsene
i nr. 1 forste ledd gjelder ikke for slik transport.

b) Dersom sykkelen skjuler bilens lys og/eller kjen-
nemerke skal det brakes lysbjeike market med
bokstav- og tallkombinasjonen som viser motor-
vognens identitet.
Lysbjelken skal ha baklys, stopplys, retningssig-
nallys samt refleks.

c) Merkingen skal besta av kjennemerkets bokstav-
og tallkombinasjon i sort med tilneermet samme
storrelse som pa kjennemerket. Den skal ha hvit
eller aluminiumsfarget bakgrunn, vaere godt syn-
lig og holdbar.

Arne Johnsen

Biltilsynets koryfe
- trudelutt
Oppi Kristiansund er det stress og kav,
del har Krifast og Babysafe og loftegrav.
Og han Frank gar rundt med eit digert smil,
spesielt nar han far avskilta ein tivolibil.

Sudeiiduttandei, suddeliduttandei,
sudelidi - sudelida sudeiiduttandei.

Og Molde trur dei er Norges Tyrol,
pa vegkontoret har dei ein eigen stoi.
Dei skjotar biiar i hytt og vser,
og eiies veit ingen kva heist dei gjer.

Sudeiiduttandei

Inni Sunndaisfjor'n iigg ein gronn stasjon,
der kan du fa male C02'n.

Men tii neste ar biir det kjempeblest,
for da skai dei starte med aikotest.

Sudeiiduttandei

i Aiesund styrer ein bataijon,
popuieert biir han kaiia for brannstasjon.
Han Palmar vii ha Sunnmore som fyike, han,
og siankar stasjonen som best han kan.

Sudeiiduttandei

I Orsta har vi venta i mange ar,
berre for a fa oss lift bedre kar.

Tii neste ar vi fiyttar tii nye hus.
Da startar vi med internet for intensivkurs.

Sudeiiduttandei, suddeliduttandei,
da biir Aiesund mindre enn Orsta dei.

Han Johnsen og Saether er aidri sur,
ja, det iigg impiisitt i sakens natur.
Men dei kan sa lite gjera med det,
heile huset er fyit opp med koryfe

Sudeiiduttandei

TAR VARE PA URI BRU
I mai i ar bie Uri bru pa riksveg 63 i Vaiidai reparert og
forsterket tii 10 tonns akseitrykk. Brudekket med tverr-
dragere bie stopt nytt. Pa hoveddragerne bie en dei
"steinreir" meisiet bort og ny betong sproytet pa. Tii

siutt fikk dragerne et beskyttende lag med spesiaima-
iing. Romsdai Bygg A/S utforte jobben.

Brutypen som kaiies "Hvalfiskbru", er en brutype fra
rundt 1920. Uri bru som var ferdig i 1924, er en av de fa
eksisterende bruer og den lengste som det i dag gar
trafikk pa. Vegdirektoratet var interessert i at brua skui-
ie bii tatt vare pa og ga en ekstrabeviigning pa kr 400
000,- tii utbedringsarbeidet.

Per Age Brevik



\  / .a!^- -  ^' ,loyse periodiske feilsituasjoFor at ein skal kunne ta vare pa
alle oppgaver knyttatil Krosus, ma
det byggjast opp eigne funksjo- \v^at®'
nar for a ta seg av ansvaret pa
ein sikker mate. Med driftsorgani-
sering meiner vi dei funksjonar
som skal til for at etaten sjolv ska!
ha kompetanse og kan vere i
stand til a sta for den daglege drift
av Krosus. I den daglege drifta
inngar mellom anna a vedlikehaF
de systemet, analysere fellsitua-
sjonar, sorgje for retting av fell,
tere opp og folgje opp bruka-
rane og ta initiativ til vidareutvik-
ling av Krosus-systemet sine
loysingar.

Driftsorganisasjonen er bygd opp
av nokkelpersonar pa tre forskjelli-
ge omrader, driftsansvarlege, sys-
temansvarlege og brukarstotter.

Ad
OXet

.\[xa\s fta'

■s

Ms6/V
OtvAV^ Oue

'!*>■

nar og
styre adgangskontrollen. Dei
skal og gi veiledning til brukar-
stottene. Vi har fem systeman-

svarlege. Marit Aasprong,
Frank Malme og Janne Skinio er
ansvarlege for NIT-okonomi,

medan Arnfinn Orvik og Odd Rod
er ansvarlege for TLP-2000.

BRUKARSTOTTER

odd t\0d

DRIFTSANSVARLEGE

Dei driftsanvarlege skal sta
for den tekniske drifta av
maskina, operativsystemet og
Oracle basis programvare. Dei
skal og sta for den praktiske
utforinga av EDB-tryggleiken.
Det er Harald Oterhals og Ove
Hanken som har dette ansvaret. Sa0*

Mi
inn Gauf,

9/e/s

/So/î

SYSTEMAN-
SVARLEG

yjai,n0®

Dei systemansvarle-
ge vil fa gode kunn-
skaper i dei ymse ruti-
nar kor systemet skal
nyttast. Dei skal rette
fell, skrive feilrapportar,

i/^,

eig.

-  -

Kr0sus avityser PBR-fystemet fri 1970, Men
for at Krosus, som e| eit nytt og moderne
personal-Zlonns- og olonomistyringssystem
og som ikkje minst er pin utfordring for helle
vegetaten skal bll reiSkapan vi onskjer, mS
det etablerast ein lokal ^riftsorganlsasjon.
Den lokaie driftsorganisasjonen er bygd opp
av personar med ulik ijiakgrunn som har sitt
daglege vlrki nteret og I biltiisynet.

Punc

Brukarstottene kjem i tillegg til
dei drifts- og systemansvarle-

ge. Desse nokkelpersonane
skal leere opp brukarane, og dei

skal vere el stotte for brukarane
nar problem i systema oppstar.
Mange krav stillast til brukarstotte

ne. Mellom anna blir det krevd at
dei skal ha eit godt fagleg innblikk i
dei respektive resultat- og service-
omrada og i brukaren sine oppga

ver. Brukarstottene er Jan
Gunnar Sandblast (driftsav-

delinga), Arne Lauvrak
(anieggsavdelinga), Asbjorg
Lid, Solveig Smasund og Frank

Malme (administrasjonsav-
delinga), Arnfinn Gautun (maskin-

avdelinga), Frank Malme (planav-
'  delinga), Nancy Austigard (eige-
domseksjonen), Ove Stromme

(laboratoriet), Inge Torlen (biltii
synet) og Per Bjorn Gjelsten (ute-

drlfta)
- Det er desse personane vi skal halde oss til i
Krosussamanheng i framtida. Den lokaie drifts
organisasjonen skal altsa eksistere og ta seg av

alle forhold knytte til Krosus sjolv cm prosjektet
vert avslutta, seier prosjektleiar Flarald Buvik.

ne '^rien
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FINE ARBEIDSFORHOLD

Eivind Toven er bas

pd Smalsundbrua.
Han forte! am fine

arbeidsforhold. Her

er ban i samtaie med

ein av ungdommane
som var midlertidig
tilsett pa prosjektet.

I

- Vi har fine arbeidsfor

hold her ute. Veret har

vore fint i haust, og legg

vergudane godsida si til
trur eg nok vi skal halde
programmet, seier basen
for betonggjengen pi
Smalsundbrua, Eivind

Toven.

Sa langt har ikkje dei sju arbeidarane
pa brua, fire fra eigne rekker og tre pa
korttidsinntak, mett pa dei store pro-
blema. Eivind Toven forte! at fjellet
ligg heilt i dagen og at dette er med
pa a gjere jobben lettare.

- Riktig nok har vi eit noko anna opp-
legg denne gongen enn det eg har
vore med pa tidlegare. Brua skal etter
planane vere ferdig ein gong ut pa
ettervlnteren. Etter at var del av arbei-

det pa Smalsundbrua er gjort, veit eg
at vi skal av stad for a forskale og
stoype tunnelportalane. For min

middag. Det bllr ikkje tid eller ork til sa
mykje anna enn a sja pa fjernsyn. sa
langt har vi ordna oss sjolve, men om
fa dagar flytter vi inn i brakkeriggen pa
Ruoya. Her er det sett opp kokkelag.
At vi tar maten tilordna, gjer sitt til at vi
kjem til a trivast enda betre.

- Nar vi jobber sa pass lange dagar
som vi gjer, er det avdi vi jobber inn ei
langheig kvar 14. dag. Da har vi fri fre-
dag og starter opp neste veke klokka
10 pa mandag, fortel Eivind Toven.

eigen del reknar eg med a halde fram
her ute til Aursundprosjektet vert fer
dig, fortel han.

Eivind Toven kan med all grunn seies
a vere ein av veteranane blant vare
mange hundre tilsette. I mellom 30 og
40 ar har han vore pendlar, og det
skulle tyde pa at han og har vore med
pa fleire av dei store anlegga i fylket.
Av dei prosjekta han nemner i farta,
tar vi med Atlanterhavsvegen og
nybrua i Bofjorden som eit dome pa
eit stort og eit lite aniegg han har hatt
ein finger med i.

- Nokre aniegg har det blitt med ara,
og med det folgjer det og litt pendling,
velt du. No har pendlinga satt seg fast
I blodet og blitt ein del av meg. Nar eg
ikkje har gjort noko anna i mitt voksne
liv, sa ma eg nodvendigvis ogsb tri-
ves med dette livet.

- Sa det er altsa ikkje noko skilnad pa
brakketilvaera i Aure enn kva du har
opplevd andre stader tidlegare?

- Nei, sa langt i fra. Vi arbeider til klok
ka halv syv. Da er dagen sa langt
komen, at det bare bllr for oss a lage

Noen ar er gatt siden en
har fatt eynene opp for
de store bruskadene

langs kysten. Til na har
en pa landsbasis bare i
noen grad vaart 1 stand til
a iverksette tiitak for at

nye bruer skal fa okt
ievetid. Pa Aursund

prosjektet onsker en S
komme et skritt videre,
silk at bruene her bllr

mest muiig vedlike-
hoidsfrie.

Pi Aursundprosjektet onsker
en i komme et skritt videre,

slik at bruene blir mest muiig
Vfpiikeh^d^rie

NYE BRUKONSTRUKSJONER

Hva gjeres for a
hindre skader i

fremtiden
Era midten av 1980-arene begynte en
a fa oynene opp for at betongkon-
struksjoner, s^rlig i kyststrok, pa
langt naer var vedlikeholdsfrie. Storst
problem voider armeringskorrosjon
(rust) som folge av inntrengning av
salt. I de seinere ara har det derfor

vaert arbeidet mer eller mindre Intenst,
bade pa landsbasis og lokalt for a fin-
ne holdbare metoder a reparere/fore-
bygge skader pa.

Men hva gjores pa heit nye konstruk-
sjoner for a hindre at skader vil opptre
i fremtiden? En god del, men forelopig
sannsynligvis pa langt naer nok. Tiitak
som er gjort til na ser ikke ut til a ha
den virkning mot fremtidige skader
som en hadde forventet. Betong-
kvallteter som er utviklet har lett for a

risse opp og hindrer Ikke Inntrengning
av salt. Overdekningen (avstanden til
luft) for armeringen ser ogsa ut til a
vaere for lifen.

0nsket om a komme et skritt videre i

utviklingen mot mer vedlikeholdsfrie
bruer er na stort. Bruene i

Aursundprosjektet er det neste store
bruprosjektet som skal Igangsettes pa
landsbasis. Her onsker en derfor a

dra fulif nytte av all vlten som er vun-
net sa langt, bade nar det gjelder erfa-
rlnger fra skadede konstruksjoner,
andre nybygg og forskning og utvik-
ling.

I den sammenheng ble det nedsatt en
gruppe med representanter fra
Vegdirektoratet og vegkontoret i More
og Romsdal. Gruppa har gjennomgbtt
alt som vil kunne ha betydning for
framtidig vedlikehold. I fillegg har en
lagt til grunn utviklingsarbeidet som
Veglaboratoriet (Vegdirektoratet) dri
ver pa betongsiden. Om alle tiltakene
lykkes a fa gjennomfort vil vise seg,
men en har stor fro pa at disse vil
redusere vedlikeholdskostnadene for

Aursundprosjektet i framtida. En ma
regne med at utbygningskostnadene
bllr hoyere enn normalt, men dette vil
en forhapentligvis ta inn igjen.

Hovedbestanddelene i en betongbru
omfattes av betong og armering, og
en har derfor bl.a. konsentrert seg om
forbedringer vedrorende disse materi-

alene. S^rlig onsker en a prove nye
betongresepter som gir tettere betong
enn "vanlig" betong og dermed forha
pentligvis mer motstandsdyktig mot
saltinntrengning. Det blir stilt strenge
krav til betongblanderiet. Armeringa
vil fa en overdekning som ligger godt
over def som er vanlig pr. i dag.

Ellers vet en at saltavleiring avhenger
av hvordan brukonstruksjonene blir
utformet. Godt avrundede hjorner og
store kasseformer gir f.eks. jevnere
vindstromninger (lite turbulens) og
dermed redusert avieiring. Pa
Aursundbrua legger en ogsa opp til a
beskytte baerende fundament og soy-
ler med en ytre vegg som hindrer salt
a komme til. Rekkverksstolper settes
pa fundamentplater da innstopte stol-
per ofte viser seg a ruste i foten.

Det blir ogsa stilt strenge krav til utfor-
ming av forskaling, temperaturer i
betongen, tidspunkt for riving av for-
skalingen og etterbehandling av
utstopt betong, forhold som en vet har
betydning for holdbarhet.

Detfe var kort forfait om noen av de tii

tak en vil sette I verk og som en
mener vil ha betydning for okt Ievetid.
Etter hvert som en vinner erfaring pb
Aursundprosjektet, vil en overfore dis
se til andre nybygg. Flere forhold er

allerede skjerpet inn, som krav til
armeringsoverdekning.

Tore Witso
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Skogsrydding pa Rueya. Ola Torsetnes og Anders Glomstad (t.h.)

Arbeidet pa

piiarene til
Smalsundbrua

gar framover

som planlagt.

ANLEGGSARBEIDET PA

AURSUNDPROSJEKTET SKYT

FRAMOVER ERA BEGGE ENDAR.

FOR KVAR DAG SOM GAR KJEM

AURGJELLINGANE N/ERARE ERT-

VAG0YA, SAMSTUNDES SOM DEI

800 INNBYGGJARANE PA 0YA

KJEM N/ERARE FASTLANDET.

- Dette gar nesten som planlagt. Held
vi fram 1 same tempo trur eg nok vi

kan love vegopning siste torsdag for
anleggsferien I 1995, fortel prosjekt-

16

leiar

Oddbjorn
Pladsen. Aur-

sundprosjektet, som
er det storste aniegget

Statens vegvesen More og
Romsdal no bar under bygging, er

sett saman av tre bruer, to mindre

tunnelar og vel 5 kilometer veg. I alt
vil det bll invested rundt 160 millionar

kroner i denne vegutloysinga.

Arbeidet tok offislelt til 23. oktober i

fjor. Det blei symbolsk markert ved
felling av eit furutre pa Giset pa
Ertv^goya. Anieggsarbeldet kom i
gong for fulit etter anleggsferien
1993. Pa det meste vil det vere mel-
lom 90 og 100 mann i arbeid pa pro-
sjektet.

Sist var blei det bygd ei midlertidig
ferjekai pa Ruoya. Kaia blei bygd for
transport av utstyr I samband med
anieggsarbeidet pa Ruoya og
Rottoya.

Arbeidet pa Smalsundbrua er no i
god gjenge, medan Eeg Henriksen
Aniegg A/S er i fulIt arbeid pa brua

tci
Fylkesveg 362 vert omklassiflsert til riks-
veg 680 nar Aursundprosjektet btir opna.

over

Aursundet.

Noko av tilforsels-

vegane og rundkoy-
ringa pa Giset, og vegen

mellom Barlaupen og Kjelklia pa
Aure-sida blir ferdige som planlagt.

Arkeologiske utgravingar i traseen
bar likevel bindra framdrifta pa pro-
sjektet noko. Denne utgravinga, som
vil koste ein stad mellom 4 og 5 millio
nar kroner og vert dekt over aniegget,
vil balde fram neste sommar.

VEG BARLAUPEN-KJELKLIA

300 meter av vegen mellom Kjelklia
og Barlaupen er ferdig. Linjevalget
matte endrast pa grunn av arkeolo
giske funn. Vegarbeidet bar vore
stansa medan arkeologane bar jobba
ber, men arbeidet vil om kort tid bll

starta opp pa nytt. Veglengda fra
Aursundbrua og opp til rundkoyringa
pa Kjelklia blir 1.550 meter.
Vegbreidda blir 6,5 meter og vegen
far 10 tonn beilars berevne.

AURSUNDBRUA

Aursundbrua blir den storste av dei
tre bruene. Brua vil binde Ruoya til
fastlandet pa Barlaupen. Brulengda
blir 486 meter fordelt pa to hovud-
spenn pa kvar 155 meter og to side-
spenn pa 85 meter kvar.

Aursundbrua, som er ei sakalla fritt-
frambygg-bru, far ein gangbane pa
1,3 meter pa eine sida.
Kostnadsoverslaget pa brua er 54
millionar kroner. Entreprenoren Eeg
Henriksen Aniegg A/S er i gong med
riggarbeidet pa Barlaupen og bar no
starta fundamenteringsarbeidet p&
det forste sjofundamentet.
Entreprenoren ska! overlevere brua
1. juni 1995.

VEG RU0YA

Lengda pa vegen over Ruoya blir
1.108 meter, og det bli bygd to tunne
lar pa 100 og 300 meter. Rigginga av
brakkeleiren er ferdig, og arbeidet pS
den 100 meter lange tunnelen blei
starta opp 11. oktober. Vegen blir 6,5
meter brei. Den vil fa 75 km dimen-

sjonerande fart og bereevne pa 10
tonn aksellast belle aret. Vegdrlfta er
ikkje komen sa langt som planlagt.
Framdrifta vart bindra av arkeologis
ke utgravingar. Likevel, etter at utgra-
vingane vart avslutta for denne
sesongen gar vegarbeidet framover.
Arbeidet pa vegen mellom
Smalsundbrua og tunnelane gar fore
seg i eigenregi, medan arbeidet pa
andre sida av oya er sett bort pa
anbod.

SMALSUNDBRUA

Arbeidet pa den 208 meter lange

Smalsundbrua mellom Rottoya og
Ruoya er I god gjenge og gar fore
seg i eigenregi. Seglingsbogda blir 8
meter. Sju brubyggjarar under leiing
av vante folk fra vare eigne rekker
sorgjer for at framdriftsplana ikkje
sprekk.

Smalsundbrua er ei sakalla bjelkebru
fundamentert pa soyler til fjell.
Arbeidet pa den andre pilaren gjekk
for fulIt da vi vitja aniegget ein regnfull
septemberdag. Medan vare eigne
folk stoyper pilarar, blir dei prefabrik-
kerte bjelkane laga av Partek
Nordspenn A/S i Verdal i Nord-
Trondelag. Bjelkane blir frakta pa lek-
ter fra produk-
sjonstaden,
og dei vil bli
montert i ein

operasjon.
Nar det er

gjort vert be-
tongdekket
stoypt. Smal
sundbrua skal

vere ferdig

neste var, og

den bar ein

prislapp pa 11
millionar kro

ner.

VEG ROTT0YA

Det vil bli bygd 1 370 meter ny riks-
veg over Rottoya. Sprenging, masse-
flytting og planering av vegen vil verte
utiyst pa entreprise, medan legging
av forsterkingslag og berelag vil skje i
eigenregi. Vegstandarden er den
same ber som elles pa aniegget.
Vegen over Ruoya skal vere ferdig
15. august neste ar.

Forts, neste side

Betongen blir frakta i batar til "Kaare Flaate" som ligg ,
Smaisundet. sundet mellom Rottoya og Ruoya.

Vegdirektor Olav Softeland vitja Aursundprasiektet. Her i samtale
med prosjektleiar Oddbjorn Pladsen (t.h.). vegsjef Elvind Vollset og
overlngenior Svein Solbjorg.
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Forts, fra side 17

MJOSUNDBRUA

Anbodsopninga pa Mjosundbrua var
29. September medan vedstaingsfris-
ten er 16. november. I skrivande

stund kan vi ikkje fortelje kven anbo-
det gjekk til. Brua over Mjosundet, fra
Giset til Rottoya, far el lengd pa 346
meter og eit seglingslaup pa 28 x 40
meter. Ogsa denne brua far ein gang-
bane pa 1,3 meter pa eine sida.

Det er avdekka veldig mykje laus-
masse I Mjosundet, som er 16 meter
djupt pa brustaden og det er urad a
fundamentere direkte pa lausmas-
sen. Dette gjer det naudsynt med el
peleloysing. Dei lengste pelane skal

ned pa 50 meter under havoverflata.

Mjosundbrua skal vere ferdig 1. juni
1995.

VEG PA GISET

Forste del av vegarbeidet med utbe-
tring av 300 meter veg og planering
for rundkoyring pa Giset ved
Mjosundbrua er avslutta som anbods-

Arbeidetpa pilarene til Smalsundbrua gar framover som pianlagt, samstundes som veg
arbeidet over Ruoya nettopp bar starta opp.

arbeid. Arbeidet som st&r igjen vil bli
gjort i eigenregi.

Eksisterande fylkesveg i 3,1 km lengd
blir omklasslfisert, silk at ny riksveg
680 vil folgje noverande fylkesveg
362 UA krysset med rv 680 i

Anesdalen og fram til Mjosundbrua.
2,8 km av denne strekninga vart utbe-
tra i 1988.

VIKTIC FASTLANDSAMBAND

¥

jr.u

nM
r ' - r

Foremalet med prosjektet er at ferjesambandet Aure-Anes Bilar keyrer i land pa Anes
pa riksveg 680 biir avieyst med heildognsveg.

Dei forste planane for Aursund-
prosjektet blei lansert tidleg i 60-ara.
Det forste kostnadsoverslaget, som
den lokale brukomiteen la fram i
1969, var pa 7 millionar kroner.
Kravet om eit "fastlandsamband"
skaut ny fart da det vart klart at gas-
sen fra Haltenbanken skulle forast i
land pd Tjeldbergodden.

Foremdiet med prosjektet er at
ferjesambandet Aure-Anes pa riks
veg 680 skal bli avioyst med heil-
dognsveg. Dei 800 innbyggjarane pa
Ertvagoya far sift fastlandssamband.
Dette forer mellom anna med seg at
reisetida fra Aure til regionsenteret
Kristiansund og nabokommunane
Tustna og Smola blir kortare. To av

dei storste arbeidsplassane i Aure
kommune, eit batbyggeri og eit fiske-
oppdrett, ligg pa Ertvagoya. Det er og
venta at betre transportvilkar vil gje
positiv effekt pa neeringsliv og buset-
nad i Aure og regionen elles.
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P TROLLSTICEN VERT UTBETRA!

Per Age Bruaset, Torgeir Venas og Arild
Hartvigsen fortel at arbeidet ikkje ski! sag
fra anna vegarbeid og at dei nyt utsikta
mot Andalsnes.

Utbetringane i TroNstigen

er naudsynte. Svekkelse

av vegbanen og at deler

av murane bar rasa ut,

gjorde det naudsynt med

det utbetringsarbeid som

vi no er i gong med for

andre hausten pa rad, for

tel vegmeister Asbjorn

Saeter ved vegstasjonen

pa Andalsnes.

Trollstigvegen pa riksveg 63 har dei
siste ara vore eit av dei best besekte
turistmala her i landet. Den sterkt
aukande trafikken opp og ned "turist-
vegen" og ikkje minst den enorme
pakjenninga de lange og tunge tur-
bussane har utsett vegen for, er noko
av arsaka til utbetringsarbeidet som
no er i gang. Utbetringsarbeidet starta
i  fjor, og held fram denne hausten. I
haust skjer arbeidet mellom Stigfoss-
brua og Bispesvingen, ei strekning pa
nokre hundre meter. Sprenging og
utviding av vegbanen for a betre tra-
fikktrykkleiken i dei bratte bakkane og
svingane, utskifting av masse helt ned
til fjellgrunnen, forsterking av vegba
nen og murane er arbeid som er gjort.
Alt arbeid skjer pa entreprise og pa
timearbeid. Skytebas Arve Saebo,
som no har avslutta sin del av arbei

det, fortel til Veg og Virke at oppgava
bans pa mange matar har vore ei ny
erfaring a ta med seg. - Eg har ikkje
mott pa ukjente problem, men fjellet
varierer noko og det er ein del sprek-
ker som eg ma ha eit sserskilt auge til.
Slik sett kan eg vel seie at eg har
mott pa nokre vanskar.

Noko lengre opp i vegen traff vi pa
Per Age Bruaset, Torgeir Venas og
Arild Hartviksen fra Moens Entre-

prenorservice. Dei kunne fortelje at
arbeidet var stort sett likeins som

anna vegarbeid dei har gjort.

- Den einaste skilnaden fra det vi har

gjort tidlegare er at vi no opphalder
OSS noko i hoyda med bergveggen i

ryggen og med god utsikt mot

Andalsnes. Hoydeskrekken plager
OSS ikkje. Vceret har vore tint heiie
tida, riktig nok har det av og til vore
noko kaldt, men det er jo berre a kle
seg etter gradestokken det, fortalde
Per Age Bruaset.

- Sjolv om vi ligg noko fore tidsskje-
ma vil vegstenginga gjelde til vi opnar
pa nytt neste ar. I ar skal vi bruke ein
million kroner pa arbeidet og vert det
avsatt pengar til ytterlegare utbetring-
ar og forsterkningar vil arbeidet halde
fram nar vi stenger vegen etter ein ny
hektisk turistsesong ein gong i Sep
tember 1994, seier vegmeister
Asbjorn Sseter.

%

Skytebas Arve Saabo motte pa nokre sprekker i fjellet som ban matte ha eit saerskilt
auge til.
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AKAN 30 AR -

MEN KVA ER DET?

AKAN er for mange tilsette og deira familie eit ukjent begrep.
Det er ei forkorting som star for Arbeidslivets Komite mot
Alkoholisme og Narkomani. I 1963 ble AKAN skipa av LO
(Landsorganisasjonen) og NHO (Naeringslivets
Hovedorganisasjon), da ein innsag at dette er eit problem
som ogsa vedkjem arbeidslivet.

Melninga med AKAN-arbeidet er a forebyggje og befiand-
le rusproblem pa arbeidsstaden. Det syner seg at sam-
funnet/fieisevesenet far store problem med a fijelpe ein
misbrukar som ogsa bar mista arbeidsplassen sin.

I var etat kom ein igang med dette arbeidet etter vedtak
i AMU (Arbeidsmiljoutvalet) i januar 1984. Vi bar eit
AKAN-utval som er oppnemnd av AMU og er saman-
sett av personar fra bedriftsbelsetenesta, personalav-
delinga, tillitsvalde og verneleiar.
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AKAN-utvalet sine oppgaver
- Gi informasjon for a auke kunnskapsnivaet og

motivere til betre baldningar.
- Tilretteleggje slik at arbeidsleiar er informert og

kjend med sitt ansvar.
- Utarbeide bandlingsplanar for AKAN-arbeidet i

etaten var.
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Kva er rusmisbruk?
- A mote til arbeid paverka av rusmidlar.
- A nyte rusmidlar i arbeidstida.
- A nyte rusmidlar utanfor arbeid pa ein slik mate at

det forer til fraver, eller at ein ikkje kan utfore
arbeidet sitt pa ein tilfredsstillande mate.

Betre milj© pa arbeidsplassen
- Godta ikkje RUS ELLER BAKRUS (lukt).
- Vis ansvar KONTAKT N/ERASTE OVERORDNA.
- Det bandiar om A HJELPE, IKKJE ANGIVERI.
- Du kan sokje RAD MED VERNELEIAR/BEDRIFTSHELSETENESTA.

Knut Stokkeland
verneleiar

Den nye ferjekaia Dypfest
Trondeiag var terdig i oktober.
(Foto.Per Korsbrekke)

NYE FERJEKAIER FERDIGEI

Ser-

- De nye ferjekaiene pa Dypfest og
Tautra i Bjugn kommune, ble vi ferdi-
ge med tre uker for tidsskjemaet.
Den nye ferjekaia pa Halsa pa
Nordmore er ogsa tatt i bruk. Jo da,
vi bar da batt l ift a benge fingrene i,
sier ferjekairadgiver Leonbard Dabl.

Etter at ferjekaia pa Svensby i Troms
ble ferdig tidligere i ar, gikk turen for
ferjekaibyggerne sorover til Sor-

Trondelag. De to ferjekaiene i Bjugn
er bygget for 20 bilers ferjer, mens
kaia pa Halsa er flyttet lift for v^r og
vind. Denne kaia er bygget for a kun-
ne ta opp til 90 bilers ferje.

Leonbard Dabl kan videre fortelle at
det er levert tilbud og kostnadsover-
slag for bygging av Dale ferjekai I
Sogn og Fjordane.
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Nyn PLATEVERKSTED
PA VEGSENTRALEN

?  V

L  ;

Arbeidsforholdene for Potter l-tusby og arbeidskameratene skat
bit mye bedre.

Arbeidsforholdene ved dagens plateverksted pa vegsen-
tralen har I iang tid v^rt mindre gode. De enkelte deiene til
ferjekaier etc. har etterhvert blitt storre og storre. Dette,
sammen med stor arbeidsmengde, stadig tidspress samt
priskonkurranse, har resultert i at en har funnet det nod-
vendig a investere i nytt plateverksted.

Det nye plateverkstedet bygges som en forlengelse vest-
over av dagens vegsentraibygg. Tilbygget er ca. 625
plateverksted med verkstedkontor/garderobe (42 m^) som
er bygd inn i dagens kaldtlager.

Arbeidene skal v^re ferdig innen 31. desember 1993 og
er beregna a koste 5,0 mill. kr. I denne kostnaden ligger
kjop av 2 nye traverskraner, utenomhusarbeid og nytt
gassanlegg.

Den nye adkomstvegen til Molde lufthavn var ferdig i aktober.

Etter mer enn 20 ar med midlertidig atkomst, har endelig
Molde Lufthavn pa Are fatt ny, permanent atkomstveg.
Nyvegen, som ligger like ost for Brodr. Brunvoll
Motorfabrikk, er bygd av Statens vegvesen More og
Romsdal.

Den om lag 150 meter atkomstvegen, som ble tatt i
bruk ikke sa alt for lenge etter at det nye terminalbygget
ble apnet, inkluderer ny bru med gangveg over Aroelva.
Brua er el 3 spenns platebru fundamentert pa stalrorspe-
ler. Rekkverket pa brua vil fa en utforming noe forskjellig
fra et ordinaert brurekkverk. Det er lakkert morkerod og har
fatt stabbestein i hver ende.

I forbindelse med den nye atkomstvegen vil det bli bygd
nye busslommer ved riksvegen.

Knut Inge Braute

Vi

50

Kjell Arne Sagli, Kleive 5.
Henning Sjo, Molde 10.

desember

desember

5(9

Jakob Engeseth, Molde 8. desember
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VANNRETT 78 Film LODDRETT 72 Skrike

1 Se ill. 80 Vanvidd 1 Vanntett duk 74 Skulderparti
17 0delegger 83 Hvelve 2 Fisk 76 Bil fra Tunisia

18 Pulsare 84 0yboere 3 Selvfornekting 79 Nesten blink

20 Dessert 85 Dunste ut 4 Avta 81 Innskrift

21 Selv 86 Mark 5 Tre 82 Retning
22 Bakverk 87 Vrenge 6 Pikenavn 83 Moped
25 Vannrikt sted 88 Sterrelse 7 Mynt (omv.) 85 Se ill.

27 Flatemal 90 Pikenavm 8 Instrument 89 Fisk

28 Klokke 91 Beholder 9 Blomstre 90 Naboer

29 Gnomer 92 Havorn 10 Konjuksjon 94 Havnymfe

31 Larm 93 Sprengstoff 11 Legemsdel 96 Dertil

34 Tidsangivelse 95 Egg 12 Kjemmer 100 Pikenavn

36 Tall 97 Tone 13 Fisk 101 Mot

37 Periode 98 Hest 14 Tall 103 Ensom

39 Bib. navn 99 Utbyttet 15 Svell 104 Gate

40 Pedagog 102 Lurvete 16 Blekksprut 105 Radiolinje
41 Drikk 106 Se ill. 19 Betrakter 108 Gudinne

45 3201 107 Stat 22 Vegmaskin 110 Gjenstand
48 Tall 109 Knar 23 Tall 112 Dame

49 Skurepuiver 111 Vokaler 24 Viadukt 113 Anfall

50 Risk 114 Glattsveis 26 Mai 114 Profet

51 Pikenavn 117 Naken 30 Sund 1 Lofoten 115 En Caprino

52 Ambolt 118 Norsk popsanger 32 Porter 116 Komplisert

53 Smerte 119 Klabautermann 33 Kake 120 Degenikt

54 Smieavl 122 Pron. (nyn.) 35 Bib. navn 121 Palass

55 Foraerte 124 Over 38 Gallavogn 123 UtstrSling

56 Husdyr 125 Strimmel 39 Palegg 127 Spaserte

57 Tittel 126 Slapp fra 40 Forsikrer 128 Fugl

58 Studer 128 Alias 41 Verdensdel 130 Presenning

59 Styre 129 Hovedstad 42 Hovedstad 131 Elv pa Sorlandet

60 Stige 132 Neon 43 Naboer 134 Senkning

61 5590 133 Orker 44 Se ill. 136 Bete

62 Foredlet 135 Livpulsare 46 Jotun 138 Hyl
64 Cruise 136 Fartoy 47 Munning 139 Ikke

66 Hjem 137 Papegoye 52 Seterhus 140 Fire

69 Ordne 138 Tidl. ferjeanlops- 63 Malm 142 Leker

71 Spire sted 64 En Steen

73 Manefase 141 Fred 65 Kuler

74 Utmerket 143 Se ill. 66 Seill.

75 Ung aure (omv.) 67 Plante

76 Sang 68 Elv i Romsdal

77 Hast 70 Innehaver
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VINNEREBLE:
1. Egil Bakke, Molde
2. Ase Lien, Innfjorden
3. Wenche-Karin Skarmyr, Kvamsey

Vi gratulerer vinnerne.
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De tre forste riktige tesninger premieres
med 2 Flaxiodd.

Lesningen legges i konvolutt market Innsender:
«Vegkryss nr. 5 - 93» og sendee

Vegkontoret
Adresse:....Fylkeshuset

6400 Molde

innen 22. november 1993. Postnr.: Poststed:
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Rundt om

i fylket

Den siste tida har det vaert spersmal fra ansatte om
det var mulig a skaffe velegnede reise-Zsportsbager.
Vi har na klart a fa tak i et begrenset antall store, gode
bager som vi tror skal tilfredsstille de fleste behov.
Prisen pr. bag er kr. 100,-. Men v^r rask ute, antallet
er begrenset. Vi har sikret oss 50 stykker.

Ifolge leverandoren er bagen designet for Statens
vegvesen og godkjent av Vegdirektoratet. Bagen er
produsert i kraftig oxford nylon og har vatrom og
avtagbar skulderveske.

Salget av bagene formidles gjennom info pa veg-
kontoret.

Dette motivet, som vi

fant pa vegen til Geir-
anger tidlig i host,
fikk OSS umiddel-

bart til a tenke pa
"Bukkespranget".
Lett pa foten,
uten saerllge

problem, men
under konstant over-

vaking av terevillige geitekil-
linger, forserte denne geita og flere

til, en av de mange feristene som er montert
i den nye riksveg 63 gjennom Eidsdalen. Selvsagt til
stor latter fra de mange som stanset for a bivane gel-
tenes elegante og fj^rlette hinderforsering.

'piefte
0tc*t*ten^

- I'Tf

} \ -..v" w r ,

Det dukker stadig opp
nye sommermlnner.
Dette er et av flere bllder

som hovedverneombud

Levor Legernes har
sendt OSS. Blldet, sler
han, har han sendt som

et bevis pa at sommeren
virkelig var pa besok
denne gangen ogsa. De
som nyter sola og mat-
pakka utenfor veggen
pa Eldsa veggarasje er
fra venstre Einar Llllebo,

Kjell Fetter Knardal,
Einar Nygard og Magnar
Kopparnes.

Modellsnekker Odd

Halvorsen har laget det
te soppelstativet (bildet).
Soppelstativet, som er
laget I impregnerte
materlaler, er tllpasset
standard soppelsekker.
Stativet er laget i samme
design som rasteplass-
bordene. Hoyden er 109
cm, mens bredden/dyp-
den er 51 cm og har
hengslet lokk og front.

Soppelstatlvene
bestllles gjennom Kjell
Arne Sagll pa maskinav-
delinga pa Aro.

L  , V

Vegdirektor Olav Softeland besokte
More og Romsdal i September. Etter a deltatt pa

Krifastkonferansen i Kristiansund 22. September, gjorde
han en kort rundtur pa Nordmore neste dag. Her benyt-
tet han mellom annet anledningen til en befaring pa
Aursundprosjektet. For han reiste til biltilsynets felles-
mote pa S^bo, motte han ledelsen ved vegkontoret og
tillitsvalgte. Senere samme dag, 24. September, hadde
han moter med fylkesordforeren og fylkesmannen.

Vegdirektoren gjorde ogsa uformell hilserunde pa
vegkontoret. Her hilser Olav Softeland pa Marianne
Amundsen pa planavdelinga.

Statens vegvesen
More og Romsdal


